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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 27 februari. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
A. Nya allmänna villkor vid bokning av idrottsanläggningar 
  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  
A. Funktionshinderrådets protokoll 
B. Svar på medborgarförslag om dansbana på 
Skarpnäcksfältet 
C. Upprustning av läktare samt nytt konstgräs på 
Kristinebergs IP, Kristinebergs slott 3, fastighetskontorets 
lägesrapport 
  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande på anmälningsärende 3A enligt följande: 
  
Vi har tidigare påtalat vikten av att få tidigare återkoppling ifrån 
Funktionshinderrådet för att bättre kunna lyfta upp det perspektivet 
i alla aktuella ärenden. Ärendet Bäverdalens IP var uppe i nämnden 
i början av december 2023. 
  
Ändå är det först nu i februari som nämnden får ta del av rådets 
synpunkter. Av protokollet från den 4 december 2023 framgår bland 
annat att det saknas säker plats för eventuell evakuering för att 
Bäverdalens idrottshall i praktiken ska kunna vara tillgänglig för 
exempelvis rullstolsbasket. Detta är viktiga synpunkter som hade 
kunnat bidra till att nämnden kunnat fatta ett mer välinformerat 
beslut. 
  
Vi har fått höra att rådet främst är ett stöd till förvaltningen men det 
är inte tillräckligt. Det är av största vikt att de förtroendevalda i 
Idrottsnämnden får mer kunskap i dessa frågor och även 
återkoppling på aktuella ärenden. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande på anmälningsärende 3C enligt följande: 
  
Det är mycket olyckligt att projektet både försenats och fördyrats. 
Med tanke på läget borde dock inte gifter i mark komma som en 
överraskning utan tagits med i planeringen från start. 
  
Det är bra att DIF/damallsvenskan får en arena men det är dåligt att 
arenan inte är anpassad efter den mängd publik som man faktiskt 
har. Detta innebär att DIFs damer inte får samma ekonomiska 
förutsättningar som motsvarande herrlag. Dvs något som kommer 
påverka deras verksamhet negativt över tid. Detta kallas för en 
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investering för jämställdhet som ändå blir ojämställd. Fler 
åskådarplatser borde gå att lösa.  
  
Dessutom har vi inte fått svar på frågan gällande kablage för 
friidrotten. Detta har varit ett tidigare problem som inneburit att 
föreningar har fått hyra flera hundra meter elkabel för att kunna 
genomföra tidtagning och tävlingar. Även friidrotten måste få ta 
plats och ha en välfungerande verksamhet på Kristinebergs IP. 
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§ 5 
Särskilt stöd vattenvana och förberedande simskola på 
sommaren  
IDF 2024/538 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att handlägga och 
betala ut särskilt föreningsstöd till simföreningar för 
vattenvaneträning och förberedande simskola i enlighet med vad 
som beskrivs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/538-1 (Godkänd - R 1) Särskilt stöd vattenvana 
och förberedande simskola på sommaren 
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§ 6 
Upphandling av lokalvård för idrottshallar i innerstan  
IDF 2023/1898 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att 
upphandla ramavtal för lokalvård i idrottshallar innerstaden, 
i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Idrottsnämnden delegerar till idrottsdirektören att besluta om 
upphandlingsdokument, fatta tilldelningsbeslut, besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen samt eventuellt 
tecknande av avtal med antagen leverantör 

 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Eftersom idrottsnämnden, genom idrottsförvaltningens, avtal för 
lokalvård löper ut under 2024 ska ett nytt avtal upphandlas för 
tjänsterna. Upphandlingen genomförs, precis som det ska, i enlighet 
med stadens program för inköp, miljöprogram och riktlinjer. 
  
I det stora hela har lokalvården i våra idrottshallar varit bra men det 
finns mer att önska i vissa avseenden. Flera idrottsföreningar har 
vittnat om att handbollsklister inte städats bort och därför, i värsta 
fall, inneburit att de fått blåsa av matcher på grund av skaderisken. 
De har också hänt vid tillfällen att städningen av idrottslokaler 
uteblivit helt då det blivit fel i bokningen. Sådant får såklart inte 
hända då det kan leda till förödande konsekvenser för 
idrottsklubbarna. Detta är viktiga aspekter att ta med sig vid ett nytt 
avtal och upplägg för städning då det tidigare inte fungerat helt 
fläckfritt. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/1898-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av lokalvård 
idrottshallar innerstaden 
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§ 9 
Stockholms stads säkerhetsprogram - svar på remiss 
från kommunstyrelsen  
IDF 2023/2749 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V) och Lisa Carlbom (MP) föreslår (se beslutet) 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
  
1) Att delvis godkänna förslag på nytt säkerhetsprogram 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
Vi i Centerpartiet välkomnar revideringen av Stockholms stads 
viktiga säkerhetsprogram men saknar resonemang kring det stora 
ansvar staden rimligtvis borde ha för förtroendevalda politikers 
säkerhet. Den politiska debatten har blivit råare och färre engagerar 
sig i politiska partier idag samtidigt som att hotet mot 
förtroendevalda ökar. 25 procent av alla förtroendevalda har någon 
gång varit utsatta för någon form av trakasserier, hot eller våld 
enligt Brottsförebyggande rådet. Det är ett hot mot individer såväl 
som familjer och i förlängningen hela vårt demokratiska samhälle. 
  
Hot och hat mot förtroendevalda lyfts visserligen som ett eget 
avsnitt i säkerhetsprogrammet men inriktningen och ambitionen 
tycks inte ha följt med den komplexa hotbild som förtroendevalda 
allt för ofta utsätts för i sin roll som beslutsfattare. De 
påverkansförsök och hot som förtroendevalda kan utsättas för i sitt 
beslutfattande är mer komplex än den säkerhet som är specifikt 
kopplat till nämnder och bolagens fysiska möten. Hotfulla 
situationer och våld kan uppstå utifrån att en person har ett politiskt 
uppdrag. 
  
Hotet mot de demokratiska processerna kan komma från olika håll. 
Stater, aktörer inom den organiserade brottsligheten och enskilda 
missnöjda medborgare kan genom hot, politisk påverkan och hat ha 
direkt inverkan på politiska beslut inom t.ex. socialtjänst, tillsyn, 
upphandling m.m. De förtroendevalda som lyfts särskilt i 
programmet: borgarråd, fullmäktiges presidium och gruppledare 
utgör en allt för snäv krets. Det ter sig till exempel märkligt och 
som en tydlig brist i programmet att fullmäktigeledamöters säkerhet 

Sida 9 (25)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-20 

inte nämns. Stadsledningskontoret borde rimligtvis ha och ta ett 
särskilt ansvar även för dessa. 
  
Det knappa stycket som berör förtroendevalda i 
säkerhetsprogrammet bemöter inte den komplexa och 
mångfacetterade hotbilden som stadens förtroendevalda riskerar att 
möta i dagens samhälle. Stockholms stad behöver på en 
övergripande nivå säkerställa att vår liberala demokrati värnas och 
att politiskt engagerade personer känner sig trygga i sitt arbete och 
engagemang över hela staden. 
  
       3. Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  
1) Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
Det är bra att förvaltningen i sitt remissvar lyfter socialsekreterares 
situation, om än kortfattat. Men i den viktiga frågan om hot mot 
socialtjänsten vill vi se att även utmaningen med 
underrapporteringen av hot i incidentrapporteringssystemet IA 
adresseras. Vi menar att staden bör ta ett större grepp kring att 
systematiskt belysa problemen och uppmuntra medarbetare till att 
anmäla hot i IA för att underlätta arbetsmiljöarbetet. Erfarenheten 
visar att medarbetare ibland tvärtom uppmanas att inte rapportera in 
en del incidenter med budskapet att det handlar om obetydliga saker 
som hör till en socialsekreterares vardag att hantera. En sådan 
inställning underlättar inte arbetet att stävja hot och verka för 
socialsekreterarnas trygga arbetsmiljö. 
  
Vi saknar också ett fokus på cybersäkerhetsperspektivet. Det 
framgår av ärendet att stadens nämnder och bolag ansvarar för 
arbetet, med stöd av stadens säkerhetsskyddschef som har det 
övergripande ansvaret. Detta är av stor vikt: alla stadens 
verksamheter med digital verksamhet behöver ha beredskap för 
cyberattacker, samtidigt som det behöver finnas ett centralt stöd i 
staden att få. 
  
Frågan återstår hur man säkerställer efterlevnad i respektive 
nämnd/bolag. Att enbart göra en analys räcker inte. Kontinuerlig 
revision av regelefterlevnad och systematiskt cybersäkerhetsarbete 
är av yttersta vikt. Även i system som köps in från 
underleverantörer och som driftas av tredje part. Detta har blivit 
tydligt under se senaste veckorna. 
  
Vi menar att termen "cybersäkerhet" behöver synas på fler platser. 
Det är korrekt att "cyberförsvar" är ett militärt ansvarsområde, men 
det dagliga ansvaret för cybersäkerhet ligger hos det civila, och ska 
så göra. Det borde få ett större utrymme under en egen fokuspunkt i 
dokumentet. 
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Det framgår av ärendet vidare att "Nämnder och bolagsstyrelser ska 
bidra till utveckling och goda beslutsunderlag genom att 
dokumentera och rapportera händelser, incidenter, lägesbilder och 
andra iakttagelser som kan påverka stadens säkerhet."  Här menar vi 
att nämnder och bolag också borde få en månadssammanställning 
på digitala incidenter och risker. Mycket information från 
verksamheten levereras i övrigt när det kommer till säkerhetsfrågor, 
men just den digitala delen saknas. Nämnder och bolagsstyrelser 
bör kunna redovisa en generell överblick på vilka hotbilder som 
finns, och hur dessa motverkas. Cybersäkerhet behöver få utrymme 
i stadens forum på samma sätt som när vi följer upp verksamheten i 
övrigt.  
  
Under punkten om säkerhetsskydd nämns "signalskydd" specifikt. 
Detta är viktigt, men med tanke på införandet av EU-direktivet 
NIS2 som införlivas senast 17 oktober 2024 i svensk lagstiftning så 
kommer troligen ansvarsområdet utökas. Här hade vi i skrivelsen 
velat se fler aspekter av informationssäkerheten. Det skulle tydligt 
behöva framgå att krav ställs vad gäller efterlevnad av stadens 
säkerhetsskyddsregler i enlighet med gällande lagstiftning och krav 
på god hygien inom cybersäkerhet. Bland annat kryptering av data, 
kontinuerlig övervakning av system, rutiner för incidenthantering 
och andra relevanta säkerhetsfunktioner. 
  
       4. Mikael Sundin m.fl. (M) föreslår: 
  
1) Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
Omvärldsläget som råder inför antagandet av ett nytt 
säkerhetsprogram skiljer sig markant från den situation som rådde 
vid antagandet av det föregående programmet. Idag råder det krig i 
vårt närområde till följd av Rysslands orättfärdiga invasion av 
Ukraina och säkerhetsläget är osäkrare än på länge. Sverige är 
också utsatt för en omfattande desinformationskampanj som 
påverkar samhällets stabilitet. Klimatförändringar ställer också krav 
på stadens beredskap att hantera händelser som kan vara 
samhällsstörande.  
  
I egenskap av huvudstad och landets ekonomiska, politiska, 
kulturella och mediala centrum kan Stockholm antas vara särskilt 
utsatt för antagonistiska hot, attentat och dödligt våld. Då 
Stockholm stad ansvarar för nästan en tiondel av landets befolkning 
är det angeläget att säkerhetsarbetet fungerar väl. God beredskap 
och redundans i stadens verksamheter och digitala system ska aldrig 
vara valbart. 
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Säkerhetsprogrammet är tätt sammanlänkat med andra 
stadsövergripande styrdokument och det är angeläget att 
samordningen mellan central och lokal nivå fungerar på ett 
tillfredsställande sätt. Det nya säkerhetsprogrammet konstaterar att 
den centrala krisledningen ska öva årligen och 
kriskrisledningsnämnden minst en gång per mandatperiod. Med 
anledning av det osäkra omvärldsläget framhåller vi vikten av att 
förvaltningar, nämnder och styrelser också har fått möjlighet att öva 
på olika potentiella scenarion. 
  
Säkerhetsprogrammet kan inte vara ett statiskt dokument under 
programperioden utan behöver syfta till att konkret stärka 
Stockholms motståndskraft och beredskap. Under fokusområdet 
beredskap anser vi att det behövs skarpa skrivningar angående 
tillgången till skyddsrum då programmet saknar det helt i sin 
nuvarande form. En stark motståndskraft i Stockholm förutsätter 
också att medborgare har kännedom och kunskap om stadens 
säkerhetsarbete. Nämnder och styrelsers ansvar för att kontinuerligt 
arbeta med informationskampanjer bör också förtydligas för att 
uppnå programmets intentioner. 
  
Då Stockholm har en stor andel fristående aktörer som är 
verksamma inom exempelvis omsorg och utbildning möter dessa 
verksamheter också tusentals stockholmare. Säkerhetsprogrammets 
skrivningar gällande civilsamhälle och näringsliv är för tunna och 
det är angeläget att det finns en struktur för samverkan även med 
aktörer utanför stadens organisation som inte omfattas av 
Samverkan Stockholmsregionen (SSR). Detta bör kompletteras och 
förtydligas utifrån samtliga fokusområden i programmet. 
  
Vi vill också betona vikten av att Stockholm samarbetar 
internationellt där erfarenheter och arbetssätt kan delas för att bättre 
förbereda staden på samhällsstörande händelser. Under föregående 
mandatperiod blev Stockholm medlemmar i Counter Terrorism 
Preparedness Network (CTPN), ett nätverk av städer, akademiker 
och oberoende experter vars syfte är att stärka strategisk beredskap 
och utgör ett gott exempel på kunskapsutbyte. 
  
       5. Leif Söderström (SD) föreslår: 
  
1) Att delvis bifalla tjänsteutlåtandet 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
I  remissen gällande Stockholm stads säkerhetsprogram är 
vänsterextremistiska miljöer inte inkluderade i kategorin för de 
största hoten mot demokratin,  endast islamistiska och 
högerextremistiska miljöer pekas ut. Den bedömningen skiljer sig 
från Säkerhetspolisens aktuella lista, som även  inkluderar den 
vänsterextrema miljön. 
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Varför det skiljer som det gör, och omständigheterna kring hur 
beslutet att Stockholms stads säkerhetsprogram inte ska följa 
Säkerhetspolisens bedömning om vilka de mest hotfulla 
extremistiska miljöerna är, behöver förklaras. 
https://www.sakerhetspolisen.se/hoten-mot-sverige/terrorism-och-
extremism/valdsbejakande-extremism.html 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
Mikael Sundin m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/2749-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
Stockholms stads säkerhetsprogram  

 IDF 2023/2749-1.1 KS 2023/1267 Bilaga 1 
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§ 10 
Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters 
rättigheter - svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2023/2910 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Lisa Carlbom (MP), vice ordföranden Mikael Peterson 
(C), Mikael Sundin m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet) 

2. Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  
1) Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2) Att anföra följande: 
  
Liberalerna ställer sig positiva till införandet av kommunstyrelsens 
råd för nationella minoriteters rättigheter. Vi delar bilden att ett råd 
för nationella minoriteters rättigheter skulle stärka de nationella 
minoriteternas rätt till delaktighet och inflytande. 
  
Vi menar att staden också bör överväga hur HBTQI-frågorna 
behandlas då en del andra kommuner, till exempel Göteborg och 
Gävle, inrättat HBTQI-råd. 
  
Ett förslag kunde vara att titta på Göteborgs HBTQI-råd som 
förutom att lämna yttranden och vara ett kommunalt remissorgan 
ska ta initiativ till utvecklingsinsatser och förbättringar för HBTQI-
personer i Göteborg. En gång per år ska rådet också anordna ett 
öppet möte, dit alla är välkomna för att lämna synpunkter och ge 
förslag på hur Göteborg ska bli en öppen och inkluderande stad. 
Särskilt vänder sig de öppna mötena till enskilda HBTQI-personer i 
Göteborg som inte är organiserade i föreningar eller nätverk. 
  
Vi har i staden olika råd för att ta tillvara olika gruppers intressen 
när det kommer till ärenden som är på väg fram eller beslut ska 
fattas. Vi menar att staden centralt kan ta sig an också HBTQI-
frågorna på ett mer samordnat sätt inom ramen för ett HBTQI-råd. 
  
Frågan är aktualiserad av den samtida debatten där det finns starka 
krafter som vill trycka tillbaka vunna rättigheter. Vi vill att staden 
utreder formerna för ett sådant samråd. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/2910-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Inrätta 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter 

 IDF 2023/2910-1.2 Bilaga - Instruktion för 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteter rättigheter 

 IDF 2023/2910-2.1 Bilaga - Förteckning över 
remissinstanser 
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§ 11 
Svar på skrivelse om Älvsjö IP och byggnationen av den 
nya tunnelbanan  
IDF 2024/147 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Den 20 februari 2024 är det inte bara idrottsnämnd utan det ska 
också fattas beslut i trafiknämnden i region Stockholm om att 
eventuellt ändra förslaget om att anlägga arbetstunneln på Älvsjö IP 
och i och med det rädda idrottsplatsen. I varje ärende som rört 
byggnationen av tunnelbanan i Älvsjö har vi legat på om att man 
inte ska etablera arbetstunnel på Älvsjö IP. Under 
kommunfullmäktige har vi uppmärksammat idrottsborgarrådet på 
att inte ta ifrån Älvsjö AIK deras idrottsplats. Förhoppningsvis har 
vi nu tillsammans med föreningen själva kunnat påverka 
majoriteten i både staden och regionen åt rätt håll, nämligen värdet 
av idrott och att alla barn och unga får fortsätta spela fotboll på 
platsen. Vi hoppas att Älvsjö IP räddas idag och att den viktiga och 
fantastiska idrottsverksamheten får fortsätta på plats. 
  
Vi står också fast vid att det borde byggas ett idrottskluster på 
Sjöängen BP. Det är glädjande att idrottsförvaltningen ställer sig 
positiv till vårt förslag men däremot beklagligt att majoriteten inte 
gett något uppdrag för att utreda platsen för en idrottsanläggning. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/147-1 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Älvsjö IP och nya tunnelbanan 

 IDF 2024/147-1.1 Bilaga - Skrivelse om Älvsjö IP och 
byggnationen av den nya tunnelbanan 
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§ 12 
Svar på skrivelse om försenade projekt  
IDF 2024/143 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/143-1 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
tidplaner projekt 

 IDF 2024/143-1.1 Bilaga - Skrivelse försenade projekt 
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§ 13 
Svar på skrivelse om Enskede ridskola  
IDF 2023/2961 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar idrottsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Lisa Carlbom (MP), vice ordföranden Mikael Peterson 
(C), Hanna Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet) 

2. Mikael Sundin m.fl. (M) föreslår: 
  
1) Att idrottsnämnden delvis godkänner och överlämnar 
idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen 
2) Idrottsnämnden uppdras att, i dialog med andra berörda nämnder, 
utreda förutsättningarna för evakueringsplan för ridskolan under 
den eventuella byggtiden 
3) Att därutöver anföra följande: 
  
Vi tackar förvaltningen för svaren på våra frågor och konstaterar att 
exploateringskontoret under våren avser att färdigställa en rapport 
gällande etologiska perspektiv vid fastighetsprojekt i nära 
anslutning till häststallet. Rapporten kommer att analysera hur en 
byggnation i närheten av stallet påverkar hästarna och deras 
beteende. Det ska även föreslås åtgärder för att minska negativ 
påverkan på djuren och ridskoleverksamheten. Rapporten kommer 
vara underlag för fortsatta diskussioner mellan 
ridskoleverksamheten, byggaktören och staden. Samtidigt 
konstaterar vi att det inte finns någon evakueringsplan för hästarna 
och ridskoleverksamheten under den eventuella byggtiden. Vi anser 
att en sådan behöver tas fram, företrädelsevis i samband med den 
etologiska rapporten. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Mikael Sundin m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 IDF 2023/2961-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse ang 

Enskede Ridskola 
 IDF 2023/2961-1 Skrivelse om Enskede ridskola 
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§ 14 
Inkomna skrivelser  
Skrivelse om kommunens konkurrerande simundervisning 
  

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Mikael Sundin m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande på 
skrivelsen om konkurrerande simundervisning: 
  
Redan första gången när majoriteten presenterade att de skulle ta 
tillbaka 20 procent av simskolan till stadens kommunala regi 
kritiserade vi beslutet. Det är bara att beklaga att majoriteten anser 
att staden i egen regi bedriver bättre idrottsverksamhet än 
idrottsföreningarna själva. Därför kommer Simförbundets kritik inte 
en chock utan en förväntad konsekvens av majoritetens politik. 
Precis som den inkomna skrivelsen lyder så konkurrar staden ut 
våra egna idrottsföreningar som sitter på unik och stor kunskap, 
engagemang och kraft. Det här är heller inte första gången 
simsporten varnat för politiken som förs mot dem just nu, 
simföreningarna har själva gått ut i media. 
  
Att kunna simma är en livsviktig kunskap. Det är viktigt att alla, 
framförallt barn, har möjlighet att gå i simskola oavsett vad 
hushållet har för ekonomiska möjligheter. Därför minskade den 
förra majoriteten kostnaden för simskola för hushåll med låga 
inkomster. En betydligt mer träffsäker satsning än vad majoriteten 
valt att göra som väljer prislapp utefter vart man bor i kommunen 
istället för vad varje familj har för förutsättningar. 
  
Vi får heller inte glömma bort det ansvaret stadens skolor har när 
det kommer till att lära barn och unga att simma, det ingår i 
läroplanen. Idrottsnämnden ska stötta upp den verksamheten och 
självklart särskilt fokusera på de områden i staden där 
simkunskapen är lägre än i genomsnitt. Detta gjorde staden under 
den förra majoriteten genom att till exempel erbjuda alla 
förskoleklasser i ytterstaden vattenvaneträning och förberedande 
simskola. Vi säkerställde också att elever i årskurs 4-9 som riskerar 
att inte nå kunskapsmålen erbjöds lovskola, inklusive 
simundervisning. Det bästa sättet vi kan göra detta på är att ge det 
stöd och den ekonomiska hjälp våra simföreningar önskar. Inte 
genom att staden, via idrottsnämnden, ska konkurrera ut våra 
idrottsföreningar och ta över hela ansvaret från skolan. 
  

Sida 21 (25)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-20 

Vi inväntar förvaltningens svar men kan reda nu säga att vi står fullt 
bakom simförbundets brev och förstår deras oro. Stadens simskolor 
ska och är en kortvarig verksamhet medan föreningarnas simskola 
däremot är inkörsporten till att utöva idrotten på riktigt och bli en 
del av stadens föreningsliv. Dessutom är simning en jämställd idrott 
där det finns stor potential i att få in många tjejer in i föreningslivet, 
den grupp som annars hamnar på efterkälken i föreningsdeltagande. 
  
Centerpartiet och Liberalerna tror på föreningsliv, ideella krafter 
och människors engagemang och kärlek till sin sport. 
Civilsamhället spelar en enormt stor roll i Stockholm, och gör 
staden till en tryggare och mer levande plats. Tyvärr verkar den 
nuvarande majoriteten endast tro på stadens förmåga. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar följande skrivelse: 
  
Inflyttningsplan för Ulvsunda/Gjutmästaren 
Då Gjutmästaren har nämnts i många olika sammanhang både för 
flytt av verksamheter, t ex de i Liljeholmshallarna (18 st föreningar 
+ 22 pensionärsorganisationer), som evakuerings-lokal, t ex för 
verksamheten i Vällingbyhallarna och även som en ny lokal för det 
lokala föreningslivet med mera anser vi det är av största vikt att en 
tydlig plan och strategi finns för vilka verksamheter som ska flytta 
in, när de ska flytta in och hur de ska samsas om ytorna. 
  
Vi ber därför förvaltningen att återkomma med denna plan för att få 
inblick i hur man planerar att hantera flytt, evakueringslokalisering 
och samordningen av olika verksamheter i Ulvsunda /Gjutmästaren. 
  
Leif Söderström (SD) lämnar följande skrivelse: 
  
Svedmyrabadets framtid 
Svedmyrabadet är en kommunövergripande verksamhet som vänder 
sig till personer med funktionsnedsättning samt personer med 
värkproblematik. På Svedmyrabadet finns tillgång till 
tillgänglighetsanpassad tempererad bassäng, bastu, gym och ett 
café. Svedmyrabadet erbjuder ett brett utbud av aktiviteter som 
vattengymnastik, simskola, gym och massage. 
  
Verksamheten drivs på entreprenad av Svedmyra bad och relax AB. 
Avtalstiden är 24 månader, från och med den 1 oktober 2022 till 
och med den 30 september 2024, och upphör efter aktuell period att 
gälla utan föregående uppsägning. 
  
Nuvarande besöksnivå ligger på cirka 73 besökare per dag och 
Svedmyrabadet fungerar som en mötesplats där besökare har 
möjlighet att knyta kontakter med andra. Personalen är engagerad 
och har förmåga att anpassa aktiviteter, service och omvårdnad 

Sida 22 (25)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-20 

utifrån gästernas varierande behov och önskemål. De har skapat en 
miljö som är stöttande, uppmuntrande och där besökarna får känna 
sig sedda. 
  
Svedmyrabadets lokaler ligger i en fastighet som ägs av 
Stockholmshem. Kvaliteten på lokalerna har sedan ett antal år varit 
ett växande problem. I en utredning som Stockholmshem ledde med 
början år 2022 och där stadsdelsförvaltningen ingick visade på stora 
renoveringsbehov av lokalerna. Bland annat kunde utredningen 
konstatera:  Kondensproblem och otät bassäng som påverkar 
bärande byggnadsdelar av betong och armeringsjärn, 
ventilationskapaciteten är för låg, elcentralen behöver bytas ut, 
hälsofarlig vattenrening med farliga kemikalier och nöddusch i 
samma trånga utrymme som elcentralen.  I samband med 
upprustning behöver asbestsanering göras, därutöver konstaterades 
också att badet saknar fullstor WC för personer med 
funktionsnedsättning. 
  
I samband med utredningen gjordes också år 2022 en förenklad 
investeringskalkyl som indikerade ett investeringsbehov i 
storleksordningen 40 mnkr. Den faktiska investeringskostnaden 
riskerar i nuläget att klart överstiga denna initiala kalkyl. 
  
Det har under 2023 kommit in 152 synpunkter och klagomål på 
verksamheten. Synpunkterna och klagomålen handlade i huvudsak 
om bristande information kring badets framtid vilket orsakat oro 
bland besökarna. Några klagomål handlade om för få fungerande 
duschar vilket beror på att det finns ett renoveringsbehov. 
  
Vi vill fråga följande: 

1. Hur ser förvaltningens framtidsplaner ut för 
Svedmyrabadet? 

2. Hur påverkas de kommunövergripande 
verksamhetsförutsättningarna för Svedmyrabadet om 
ansvaret för verksamheten flyttas från EÅV 
stadsdelsförvaltning till Idrottsförvaltningen? 

3. Om Svedmyrabadet renoveras eller avvecklas, hur kommer 
då den nu befintliga kommunövergripande verksamheten 
upprätthållas? 
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§ 15 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om Fritids- och 
framtidsmässan som ägde rum i Eriksdalshallen den 16 februari. 
Mässan var välbesökt med över 800 besökare. 
  
Den 26 februari äger Skidskyttekampen rum på Stockholms stadion. 
  
Den 8 mars kommer idrottsnämnden att få en presentation om Ung 
livsstil. 
  
  
 

Sida 24 (25)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-20 

§ 16 
Övrigt  
Inget togs upp under denna punkt. 
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